
РІШЕННЯ 

Вченої ради Шевченківського національного заповідника 

від 30 серпня 2023 року протокол №4 
Присутні: 11 осіб 

Брижицька С.А. – заступник генерального директора з наукової роботи, кандидат історичних наук; Вакула І.Я. – завідувач бібліотечно-інформаційного 
відділу; Дзима В.В. – завідувач науково-дослідного відділу охорони пам’яток історії, культури та природи; Коваленко В.М. – в.о. генерального директора, 

кандидат педагогічних наук; Кононенко А.В. – заступник генерального директора з технічних питань та ремонтно-реставраційних робіт; Коханчук В.М. 

– завідувач науково-дослідного відділу історико-краєзнавчих досліджень; Леонтьєв С.А. – завідувач сектору експозиційно-виставкової роботи відділу 
наукових досліджень, кандидат мистецтвознавства; Манжара Г.І. – головний зберігач фондів; Сокур Л.А. – учений секретар, кандидат історичних наук; 

Чорна Л.О. – завідувач відділу наукових досліджень, кандидат історичних наук; Чорний М.Г. – провідний науковий співробітник науково-дослідного 

відділу охорони пам’яток історії, культури та природи, кандидат біологічних наук. 

 Запрошені: 2 особи 
Долгіч Н.В. – завідувач сектору «Тарас Шевченко в житті і творчості» відділу наукових досліджень; Чулкова Т.М. – старший науковий співробітник 

сектору експозиційно-виставкової роботи відділу наукових досліджень. 
 

СЛУХАЛИ: Про порядок денний засідання Вченої ради  

ВИСТУПИЛИ: Коваленко В.М. 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11 осіб; проти – немає; утримались – немає 

УХВАЛИЛИ: Прийняти запропонований порядок денний засідання Вченої ради за основу і в цілому  
  

СЛУХАЛИ: 1. Про затвердження Перспективного плану розвитку Шевченківського національного заповідника за 

основними напрямами діяльності на 2023–2027 рр.  

ВИСТУПИЛИ: Сокур Л.А., Чорна Л.О., Коваленко В.М., Чорний М.Г., Леонтьєв С.А., Чулкова Т.М., Брижицька С.А., 

Коханчук В.М. 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 4 осіб; проти – 6; утримались – 1 

УХВАЛИЛИ: 1.1.Продовжити традицію проведення на базі Шевченківського національного заповідника науково-

краєзнавчих конференцій. 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6 осіб; проти – 4; утримались – 1 

УХВАЛИЛИ: 1.2. Наступну конференцію провести у 2025 році під назвою «Науково-краєзнавча конференція «Канівщина 

від давнини до сучасності» / періодичність проведення один раз на два роки з публікацією кращих матеріалів 

у «Наукових записках Шевченківського національного заповідника». 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 1 осіб; проти – 10; утримались – немає 

УХВАЛИЛИ: 1.3.Залишити п. 1.1. «Створення науково-дослідного відділу  виставкової роботи у структурі Заповідника та 

уведення у штат дизайнера, художника-дизайнера, наукового співробітника» розділу «Виставкова робота» 

Перспективного плану розвитку Шевченківського національного заповідника за основними напрямами 

діяльності: 2023–2027. 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11 осіб; проти – немає; утримались – немає 



УХВАЛИЛИ: 1.4. Затвердити Перспективний план розвитку Шевченківського національного заповідника за основними 

напрямами діяльності: 2023–2027 з урахуванням внесених пропозицій. 
  

СЛУХАЛИ: 2. Про рекомендацію до друку Матеріалів круглого столу, присвячених вшануванню пам’яті 

Варфоломія Григоровича Шевченка (1821–1892), троюрідного брата Тараса Шевченка, стараннями 

якого у ХІХ ст. була збережена українська Святиня «Людина, що нею можна похвалитися перед усіма 

земляками…» 

ВИСТУПИЛИ: Долгіч Н.В., Коваленко В.М., Брижицька С.А., Чорна Л.О. 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11 осіб; проти – немає; утримались – немає 

УХВАЛИЛИ: 2.1. Рекомендувати до друку рукопис Матеріалів круглого столу, присвячених вшануванню пам’яті 

Варфоломія Григоровича Шевченка (1821–1892), троюрідного брата Тараса Шевченка, стараннями якого у 

ХІХ ст. була збережена українська Святиня «Людина, що нею можна похвалитися перед усіма земляками…»  

/ укладач Долгіч Н.В. (з присвятою: «В рамках 210-ої річниці від дня народження Тараса Шевченка»). 
  

СЛУХАЛИ: 3. Різне 

3.1. Про стан розробки посадових інструкцій працівників Шевченківського національного заповідника  

ВИСТУПИЛИ: Коваленко В.М., Сокур Л.А., Брижицька С.А. 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11 осіб; проти – немає; утримались – немає 

УХВАЛИЛИ: 3.1.1. Інформацію взяти до відома 
  

СЛУХАЛИ: 3.2. Про стан підготовки до відзначення 210-ої річниці з дня народження Тараса Шевченка: видавничі 

проекти 

ВИСТУПИЛИ: Коваленко В.М., Брижицька С.А., Чорний М.Г., Чулкова Т.М., Чорна Л.О. 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11 осіб; проти – немає; утримались – немає 

УХВАЛИЛИ: 3.2.1. Інформацію взяти до відома 
  

СЛУХАЛИ: 3.3. Поточні справи 

ВИСТУПИЛИ: Коваленко В.М., Чорний М.Г., Чулкова Т.М., Манжара Г.І. 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11 осіб; проти – немає; утримались – немає 

УХВАЛИЛИ: 3.3.1. Інформацію взяти до відома 
  

 


